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Zápis číslo 2/2022 

ze zasedání Komise životního prostředí Rady města Milevska  
________________________________________________________________________________ 
 
 
termín jednání:           datum 23. 02. 2022 čas 14:30 

místo jednání: zasedací místnost MěÚ Milevsko, Sažinova 843, 399 01 Milevsko, dále terénní 
šetření     

 
Přítomni:      
za komisi ŽP:    Mgr. Vlasta Machartová    

Milan Branžovský 
    Jaroslav Kolář 
    Dana Řezáčová 
    František Hejhal 
    Karolína Mitísková 
    Jan Kozák 
 
Za OŽP:   Bc. Marta Bardová 
   Ing. Tereza Rašková 
  Ing. Ludmila Komárková 
Hosté:   Michal Horek 
  Jaroslav Mácha 
  Ing. Naděžda Žaludová 
 
Program:  

1. Představení projektu Ing. Žaludové na nové osázení vsypové loučky na hřbitově Milevsko 
2. Postup prací v rámci revitalizace sídelní zeleně na Píseckém předměstí 
3. Podněty na pokácení dřevin na pozemcích města  
4. Návrhy a připomínky členů komise 

 
Jednání: 

1. Představení projektu Ing. Žaludové na nové osázení vsypové loučky na hřbitově Milevsko 
Paní Ing. Žaludová seznámila přítomné s návrhem nového osázení vsypové loučky jako celek. Původní 
záměr odstranit jen horní řadu jehličnanů podél kolumbária a nahradit novou výsadbou se ukázal jako 
problematický. Došlo by k odkrytí předních a též už přerostlých dřevin, u kterých docházelo 
k neodpovídající pravidelné údržbě. Obnovení pouze části by vznikl nesourodý celek. Paní Ing. Žaludová 
doporučuje kompletní výměnu zeleně okolí vsypové loučky, včetně nové travnaté plochy podle 
předloženého projektu. 
 

2. Postup prací v rámci revitalizace sídelní zeleně na Píseckém předměstí 
Tajemnice informovala o postupu prací na Píseckém předměstí a dalších prací, které v dané lokalitě 
budou probíhat do konce května. Výsadbové práce budou zrealizovány na podzim.   

 
3. Podněty na pokácení dřevin na pozemcích města 

• Hřbitov – žádost na odstranění 6 ks jehličnanů na vsypové loučce v kompletní revitalizaci plochy 
(parc. č. 1722/2) 
Žádost k odstranění byla předložena správnou hřbitova z důvodu obavy ze zarůstání kořenů do základu 
kolumbária. Zeleň znemožňuje pravidelnou údržbu a kontrolu stavby. Z tohoto důvodu dochází k 
postupnému vyřezávání větví z jehličnatých stromů okolo stavby. Přítomným byl představen projekt na 
kompletní revitalizaci vsypové loučky. Původní záměr na úpravu pouze severovýchodní části vsypové 
loučky není možné zrealizovat z následujících důvodů: Stávající dřeviny jsou značně přerostlé a vrostlé 
do sebe navzájem. Při odstranění pouze části výsadeb by došlo k odkrytí nevzhledných míst v zeleni. 
Neodpovídající pravidelná údržba vedla k hlubokým řezům do jehličnatých dřevin, které ze starého dřeva 
neobrazí. Osázení nových výsadeb pod stávající dřeviny je značně problematické a není zaručen 
optimální růst a estetičnost. V rámci revitalizace byla doporučena obnova travnaté plochy vsypové 
loučky. 
Závěr: Komise posoudila žádost a předložený projekt a souhlasí s odstraněním 6 ks jehličnanů 
(smrk, zerav) a kompletní úpravou vsypové loučky podle projektu. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 
 

Příchází pan Branžovského a paní Řezáčové. 
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• Žádost o kácení Javorů (3 ks) rostoucí v oplocení hřbitova Milevsko 
Správa hřbitova s OISM plánuje pokračovat v opravě vnějšího oplocení nacházející se na severní straně 
areálu za budovou správy hřbitova. Nedaleko výše zmíněné budovy se nacházejí 3 javory. Ve dvou 
případech je pletivo zarostlé přímo do kmene a u třetí stromu, který je do půl metru od oplocení, se 
nachází svislá puklina, která je umocněna tlakovým větvením. Stromy jsou z dlouhodobého hlediska 
neperspektivní a nelze je na místě zachovat. 
Závěr: Stromy nacházejí na pozemku města. Možné odstranění stromů bude vyjednáváno 
s vlastníkem pozemku. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 7/7/0/0 

 

• Žádost o kácení Břízy v parku v Sažinově ulice (parc. č. 509/1) 
Podél asfaltové pěší cesty u parku na kraji města směrem k ZVVZ se nachází bříza bělokorá, která je 
v horní polovině proschlá a dochází k postupnému opadu větví. Bříza se je v konečném vývojovém stádiu 
a do budoucna je neperspektivní. 
Závěr: Vzhledem ke zdravotnímu stavu komise ŽP souhlasí s odstraněním stromu. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 7/7/0/0 

 

• Žádost o kácení Javoru klenu rostoucí u „Věžáku“ (parc. č. 546/8) 
Tajemnice upozornila přítomné na špatný stav javoru, který se nachází u pěší cesty před bytovým domem 
v ul. J.A. Komenského č.p. 943 („Věžák“). Strom má z jedné poloviny proschlou korunu a často dochází 
k lámání a opadu větví. Je nebezpečný zvláště při silném větru. I přes časté prořezávání a odstraňování 
odumřelých větví nedochází ke zlepšování stavu stromu. Z dlouhodobého hlediska se jedná o 
neperspektivní strom a doporučuje jeho odstranění. 
Závěr: Komise ŽP souhlasí s odstraněním stromu sousedící s pěší cestou a dopravní komunikací. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 7/7/0/0 

 

4. Návrhy a připomínky členů komise 

• Lékárna ASPASIA - Pan Kozák upozornil na stávající výsadbu 2 ks Thuja occidentalis - Zerav, které se 
nacházejí podél lékárny ASPASIA. Během červnové vichřice došlo k vyvrácení jedné větve z dřeviny. Po 
vyvráceném části dřeviny zde zůstal pařez a rána na kmeni. Po projednání byla doporučeno místní 
šetření s odborně způsobilou osobou, která posoudí stav dřeviny a dohodne se následná úprava a 
případné snížení dřeviny na provozně bezpečnou výšku. 

• P. Machartová upozornila na velký úbytek jehličnatých dřevin (keře, stromy) na území města v uplynulých 
2 - 3 letech a nutnosti doplňování pro jejich ekologický význam v městském prostředí. 

  
Komise ŽP: 
  

Souhlasí: 
S odstraněním 6 jehličnatých stromů po obvodu vsypové loučky (parc. č. 1722/2) 
S odstraněním Břízy bělokoré v parku v Sažinově ulici (parc. č. 509/1) 
S odstraněním Javoru klen rostoucí u „Věžáku“ (parc. č. 546/8) 
 
 

V Milevsku dne: 01.03.2022 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Ing. Tereza Rašková, v.r.          Mgr. Vlasta Machartová , v.r.  
tajemnice Komise životního prostředí          předsedkyně Komise životního prostředí 

 
 
 
 
Obdrží:  

1. Členové KŽP 
2. Ing. Jaroslav Mácha 
3. Sekretariát 
4. Bc. Marta Bardová, vedoucí OŽP 
5. K založení do spisu 

 


